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I. Context i objetius 

 

L'Ajuntament de Molins de Rei ha treballat en diferents mecanismes de governança oberta per a la 

integració de la participació en les polítiques urbanes locals. 

El seu paper, en els darrers anys, ha estat fonamental i eficaç en la definició d’instruments i canals 

per a la inclusió i la participació activa de la ciutadania. Aquest suposa el procés central perquè 

l’ecosistema urbà pugui decidir, debatre i consensuar una part significativa de les properes 

inversions a la ciutat en diferents àmbits, escales i abasts. 

En aquest context, el consistori ha establert una convocatòria pel Pla d'Acció al voltant de la 

Metodologia de l'Agenda Urbana Espanyola, de la qual sorgiran els projectes a executar en el 

futur. En aquesta convocatòria, destaca la necessitat de comptar, des del primer moment, amb el 

compromís i la implicació del teixit associatiu del municipi. Així, els objectius del projecte, s’han 

centrat en dissenyar i executar una jornada de treball eminentment pràctica amb l’ecosistema de 

la ciutat, organitzat i representatiu de la ciutadania de Molins de Rei, en el context de la 

convocatòria municipal del Pla d'Acció de l'Agenda Urbana en una fase inicial d’ideació i elaboració 

de propostes ciutadanes. 

Mitjançant l’assistència tècnica i l’acompanyament efectiu d’especialistes en participació, serveis 

municipals, ciutat, benestar i qualitat urbana, entre altres àmbits de coneixement, s’espera que 

aquestes propostes siguin traduïdes en projectes concrets i territorialitzats que puguin ser 

introduïts en la fase actual de Pla d'Acció. 

De la mateixa manera, tal com s’ha esmentat, aquesta trobada ha suposat una oportunitat per 

passar el testimoni a les persones que habiten, treballen i gaudeixen de Molins de Rei perquè es 

converteixin en transmissores actives del que suposa aquesta nova eina per a la transformació 

de la Vila: L’Agenda Urbana de Molins de Rei. Dotar-les dels coneixements necessaris per a la 

presentació d’iniciatives a títol personal i grupal des de les seves associacions, a més 

d’incentivar-les a realitzar les accions participatives per a les fases contemplades (presentació, 

priorització i desenvolupament), és una manera eficaç de garantir-ne l’èxit. 

Perquè el Pla d’Acció sigui realment efectiu, és necessari establir mecanismes clars i transparents 

de participació, informació accessible i oportuna, així com canals de comunicació efectius entre 
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les autoritats locals i la comunitat. És a partir d’aquesta premissa que sorgeix el present projecte de 

generació d’espais per a pràctiques, com s’explicarà més endavant. 

Així, l’objectiu central d’aquesta jornada ha estat organitzar de manera exitosa una sessió 

d’informació, formació i sensibilització al voltant de la importància de participar, des del conjunt 

del teixit associatiu de la ciutat, en la convocatòria del Pla d’Acció, dotant a les persones 

assistents de les claus i eines disponibles per garantir-ne la contribució activa. 

Per la seva banda, s’han definit diversos objectius secundaris en el moment del disseny de la jornada 

com a metes auxiliars a assolir, destacant els següents: 

• Formar les associacions i col·lectius de la ciutat perquè, després de la jornada, siguin 

capaços d’incentivar i animar els seus afiliats i membres a presentar propostes en la 

primera fase de Presentació, tant de manera individual com en grup i en representació de la 

seva entitat. 

• Dotar d’un espai segur, amable i accessible per a totes les persones i perfils ciutadans, 

capaç de generar un ambient confortable que incentivi la generació de debats, acords, 

consensos i intercanvi d’idees, experiències, coneixements i postures. 

• Atraure perfils diversos i diferents que tradicionalment no solen compartir espais de 

debat, per tal d’abordar diferents temàtiques amb múltiples perspectives, enriquint la 

jornada i potenciant les relacions generades in situ. 

• Potenciar, indirectament, un enfortiment de la xarxa associativa de la Vila, permetent una 

trobada on els representants de les entitats tinguin l’oportunitat de conèixer altres realitats i 

casuístiques que ocorren al seu municipi, afecten els veïns i poden arribar a fer-ho en altres 

llocs. 

• Oferir eines metodològiques que puguin ser adquirides, replicades i adaptades per 

col·lectius i associacions, tant respecte a la presentació de projectes en el Pla d’Acció com 

en altres àmbits de la producció de democràcia participativa, vida urbana i millora de la 

qualitat de vida de la ciutadania des de l’associacionisme. 

• Incentivar la defensa dels drets i interessos de la població, ja que les associacions actuen 

com a grups de pressió per defensar els drets i interessos dels seus membres. Això és 

especialment important per als grups minoritaris o vulnerables, que poden tenir dificultats per 

ser escoltats per si mateixos. 
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• Promoure un intercanvi clar i fidel entre la societat i l’administració pública, on aquesta 

última s’obri a experimentar noves formes de treballar i connectar amb les realitats i 

vivències de les persones davant les quals ha de retre comptes. 

  



 

12 

Informe de participació ciutadana, resultat de la jornada de participació i del qüestionari en línia 

II. Desenvolupament de la jornada 

 

 

 

 

La sessió de participació es va dur a terme el 21 de novembre del 2024, a La Federació Obrera de 

Molins de Rei, Centre cultural i cívic de la Vila (Carrer de Jacint Verdaguer, 48), situat al centre de la 

ciutat. 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Després de les oportunes tasques de convocatòria per part de l'equip tècnic de l'Ajuntament de 

Molins de Rei, es va preveure, pocs dies abans de la realització, que la jornada comptaria amb la 

participació en una sola sessió dels grups de ciutadans: adolescents i adults joves i de 

l’ecosistema local general (ciutadania i agents clau). La sessió es va dur a terme en horari de tarda 

i amb una durada aproximada de 2 hores, entre les 19:00 i les 21:00 h. 

II. DESENVOLUPAMENT DE LA 
JORNADA 

Il·lustració 1. Vista de l’exterior del Centre Cultural i Cívic, La Federació Obrera. 
Font: Generalitat de Catalunya. 
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Amb la finalitat que la sessió fos plenament accessible, des de la Organització sota la gestió efectiva 

de TECH friendly es van garantir els components següents d'acord amb un protocol intern 

d'accessibilitat a esdeveniments: 

• Aquesta aula disposa d'una taula per a reunions de gran format, fins a 15-20 persones, 

segons el format de l'acte. 

• La sala disposa de material d’ús tècnic. 

• Aquelles persones que, per condició personal, requereixin una major proximitat a 

l’escenari o mobiliari especial, ho podran comunicar a les persones responsables de 

l'organització, que procediran a satisfer aquesta necessitat. 

• Es va assegurar que la sala de la conferència complia les normes adequades de visibilitat, 

il·luminació i so. 

• Es va garantir la presència d’equip tècnic i organitzatiu a l'accés del Centre Cultural, amb 

els coneixements necessaris en matèria d'accessibilitat abans, durant i després de la 

realització de la sessió de treball.  

 

 

 

 

 

 

Il·lustració 2.  Cronograma del procés de participació AU Molins de Rei 2024 
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De la mateixa manera, en el treball previ de disseny del projecte i, per tant, de la sessió, es va 

identificar que la dinàmica participativa que havia d’estructurar-la havia de ser inclusiva, 

pedagògica i integradora, perquè aquesta fos, tal com ha estat, exitosa. 

En línies generals, es van realitzar les següents tasques seguint un ordre lògic d’execució: 

1. Arribada de l’equip tècnic, preparació de materials i sala. Control de l’accessibilitat de l’espai i 

execució de les mesures necessàries per garantir l’accessibilitat total. 

2. Recepció de les persones participants. 

3. Entrada i acomodament de les persones assistents. 

4. Distribució per taules. 

5. Benvinguda institucional. 

6. Presentació dels resultats del Diagnòstic de l’Agenda Urbana de Molins de Rei. 

7. Presentació de les dinàmiques que seran implementades per a l’extracció de coneixements i 

la generació d’informació vàlida. 

8. Primera activitat participativa: Mite o realitat? 

9. Segona activitat participativa: Molins baix la lupa. 

10. Tercera activitat participativa: Ideem un projecte. 

11. Valoració final. 

12. Cloenda institucional. 

13. Reordenació dels espais utilitzats i recuperació del material treballat. 

Seguidament i, en síntesi, la jornada es va estructurar en quatre fases: 

• Fase de recepció (Acció 1). 

• Fase de presentació (Acció 2). 

• Fase de treball (Acció 3). 

• Fase de conclusions (Acció 4). 

 

1. FASE DE RECEPCIÓ 

Després de l'arribada de totes les persones membres de l’equip i dels materials necessaris al 

voltant de les 18:45, es van distribuir les tasques de preparació i gestió de l’espai per, a mesura 
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que s’apropava les 19:00, iniciar el procés de recepció de participants. Amb la llista de persones 

inscrites, se'ls va donar la benvinguda anotant les seves dades bàsiques i confirmant la seva 

assistència, per, més tard, oferir-los participar en una temàtica que, tant a títol personal com en 

representació de la seva associació o col·lectiu, resultés d’un major interès per al seu abordatge 

durant la jornada. 

Aquesta metodologia es va aplicar amb l’objectiu d’amenitzar la recollida de dades i generar un 

primer contacte informal però agradable. A més, al no haver estipulat des d’un principi que cada 

associació hagués de ser assignada segons la seva naturalesa, sinó que aquesta decisió quedés 

subjecta als interessos particulars durant la jornada, es va dotar al projecte de l’organicitat i 

espontaneïtat buscades, elements essencials en aquest tipus de projectes. 

Igualment, va servir per organitzar les taules de treball posteriors, registrant de manera fidedigna 

el nombre total de participants i la seva distribució per àmbits de preferència. 

Mitjançant aquesta activitat, es va captar l’atenció dels participants i es van seleccionar els 

àmbits d’interès. A continuació, es va donar pas a la fase de presentacions, que tenien l’objectiu de 

contextualitzar el moment de la convocatòria del Pla d'Acció i, alhora, explicar i detallar les 

dinàmiques de participació. 

 

2. FASE DE PRESENTACIONS 

Després de l'acomodament de les persones participants, es va iniciar la sessió amb la 

benvinguda institucional de Xavi Paz Penche, l’Alcalde de Molins de Rei. Després dels seus 

agraïments per l’assistència, va cedir el torn a Lucas Silvano Ferro Solé, tinent d’alcalde, qui va 

introduir els objectius de la sessió mitjançant una presentació senzilla. 

A continuació, des de l’equip de TECH Friendly es va presentar, per una banda, el context i la 

importància de l’Agenda Urbana de Molins de Rei per al futur participatiu de la Vila (durada 10 

minuts) i, per l’altra, l’estat actual del Diagnòstic de l’Agenda Urbana de Molins de Rei i les dinàmiques 

de la jornada. 

En la segona part de la presentació, durant 10 minuts més, es van exposar les dinàmiques 

participatives sobre les quals es treballaria a continuació. El representant de TECH friendly va explicar 

detalladament cada part de la metodologia de treball per afavorir la implicació de les persones 

assistents. 
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Per tal de entrar en calor, aquesta explicació es va combinar amb una dinàmica participativa sobre 

dades curioses de la Vila, “Activitat 1: Mite o realitat?”. Els participants, d’aquesta manera, van 

entrar en situació i van trencar el gel en la participació, durant 15 minuts. 

 

 

L'eina utilitzada va ser Mentimeter. Es tracta d'una plataforma en línia que permet crear 

presentacions interactives i atractives per captar l'atenció d'una audiència concreta i fomentar-ne la 

participació. Aquesta elecció es deu al fet que Mentimeter permet accedir a la presentació des de 

qualsevol dispositiu, sigui un ordinador, una tauleta o un telèfon mòbil, i que les persones 

participants poden respondre a les preguntes llançades i votar en les enquestes en temps real i 

de forma síncrona, tot i no estar presents amb la resta del grup en un mateix espai, permetent així 

obtenir resultats instantanis i visualitzar-los a la pantalla. Igualment, els participants poden 

interactuar de forma anònima, fet que els pot animar a ser més honestos i participatius. 

Il·lustració 4. Instantània de la presentació de les dinàmiques participatives.  
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Els participants van agrair la dinàmica participativa utilitzant els seus telèfons mòbils per 

identificar dades curioses de la Vila, la qual va afavorir un clima distès que seria necessari per a la 

següent fase. 

Tal com s'ha comentat anteriorment, les dinàmiques havien de tenir una utilitat clara orientada, 

primerament, a la posada en comú d'idees i coneixements al voltant d'una sèrie de temàtiques 

concretes entre les persones presents. És a dir, ajudar a establir una base sobre la situació de la 

ciutat i dels seus barris. L'element central d'aquesta activitat van ser els reptes urbans, obtenint el 

títol de Localització de reptes. 

Totes les activitats van ser contemplades des d’un primer moment a partir de taules 

específiques o mixtes formades per entre 3 i 4 participants. La Localització de projectes va 

mantenir com a objectiu generar una bateria de propostes vinculades a l’àmbit o als àmbits de 

treball assignats a la taula, tant de manera específica en la ciutat com en línies generals. És a dir, es va 

buscar posar en comú experiències i coneixements propis al voltant d’un tema concret des d’una 

perspectiva resolutiva i propositiva. 

Per aconseguir-ho, es van proposar fer ús de dues einas de treball denominades Matriu de situació i 

Matriu de viabilitat-impacte. Es van utilitzar post-its per senyalar les problemàtiques i reptes, on 

cada post-it representava un repte identificat. Més tard, quan ja estaven tots els post-its 

emplenats, es van col·locar a la segona matriu sota el raonament de com, en cas que aquest 

Il·lustració 5. Instantània de la presentació de les dinàmiques participatives. Font: Ajuntament de Molins de Rei. 
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problema o repte es vulgui resoldre, seria de viable a nivell tècnic, econòmic, social, ambiental i 

financer, i quin impacte es podria aconseguir amb aquesta actuació. 

Aquesta activitat es va denominar “Molins baix la lupa” i va estar dissenyada perquè les persones 

participants se situessin i centressin en l’escenari urbà treballat, posar en comú punts de vista i 

avançar cap a la següent activitat. Es van destinar 50 minuts per a aquesta tasca. 

 

Il·lustració 2. Gràfica explicativa utilitzada durant la presentació de la segona activitat de la sessió. Elaboració pròpia. 

 

Seguidament, es va procedir a l’explicació de la tercera activitat, denominada Ideem un 

projecte. 

El seu objectiu va ser realitzar un assaig elaborat d’ideació i preparació d’un projecte estratègic 

que pugui ser incorporat a la fase actual del Pla d’Acció de l’Ajuntament de Molins de Rei. Es va 

explicar que cada taula havia de decidir aquella problemàtica o repte (o diversos) que es podrien 

resoldre amb un projecte que els corregís o superés. 

Per fer-ho, es va escollir un projecte pilot a títol demostratiu i es va inserir en una Fitxa de projecte 

amb apartats bàsics que s’utilitzaran també per a la definició d’un projecte en el Pla d’Acció. 

D’aquesta manera, primer es va haver de decidir de forma consensuada el projecte a abordar 

respecte a un repte o problemàtica identificat anteriorment. Després, es van complimentar tots els 

camps necessaris i, finalment, es va exposar a votació per part de persones d’altres taules. 
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L’activitat va permetre obtenir un exemple pràctic per a la presentació de futurs projectes. Es van 

disposar de 30 minuts per dur-la a terme. 

 

Il·lustració 3. Plantilla utilitzada per nodrir cada projecte consensuat durant la tercera activitat. Elaboració pròpia. 

 

3. FASE DE TREBALL 

El total de persones participants en aquesta fase de treball grupal va ser de 10. Almenys quatre 

persones més van estar presents durant la part explicativa, però no van romandre a les activitats. Així, 

en total van assistir 10 persones a l’inici de la jornada. Les taules, per temàtiques, van ser les 

següents juntament amb el nombre de persones participants: 

• Taula 1: Cohesió social (3 persones). 

• Taula 2: Habitatge (3 persones). 

• Taula 3: Mobilitat i transport (4 persones). 
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Il·lustració 4 i 9. Taules de participants durant la fase de treball de la jornada. Font: Ajuntament de Molins de Rei. 

 

En aquest sentit les 10 persones que van escollir una de les temàtiques van participar en el taller 

pràctic. La distribució de les temàtiques en les tres taules es va fer seguint una lògica d’organització 

de la sessió, amb l’objectiu de garantir un espai potencial pel desenvolupament i maximitzar 

l’intercanvi de coneixements entre els seus integrants. Al mateix temps, es va mantenir una relació 

coherent entre aquells àmbits que, per raons tècniques, havien de compartir taula. 

En total, en el conjunt de les tres taules, es van presentar nombrosos reptes i problemàtiques. De 

tots aquests, es van escollir un o diversos que mantenien certa coherència estratègica amb la 

finalitat d'abordar la dinàmica Ideem un projecte. Els exercicis de debat i consens van ser 

especialment importants per garantir el correcte desenvolupament d'ambdues dinàmiques. No 

obstant això, aquest aspecte va resultar crític en la transició entre ambdues, ja que calia escollir 

aquells elements que estructurarien la proposta principal del projecte a configurar. 

A més, cada una de les taules va comptar amb l'equip de Tech Friendly, que va acompanyar i orientar 

en tot moment les persones participants. En cada cas, es tractava de persones especialistes. Les 

persones dinamitzadores comptaven amb el bagatge i l'experiència necessaris per conduir les 

activitats. A més a més, una persona representant per taula va prendre la paraula com a portaveu 

per presentar els resultats al final d'aquesta part de la jornada. Aquestes persones eren també 

expertes en cadascun dels àmbits relacionats amb les temàtiques, sent aquests el social, 

l'habitatge i la mobilitat urbana i accessibilitat. 
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Com s'ha comentat anteriorment, per a l'elaboració d'un projecte pilot per temàtica, es va omplir 

una fitxa semblant a la que serviria en la fase de Pla d'Acció de l'Agenda Urbana de Molins de Rei. 

Es van seguir les instruccions i recomanacions brindades a l'inici de la sessió. Entre aquestes, es 

destaca que el projecte ha de ser descrit i concretat amb precisió, i que el títol ha de ser fidel als 

seus continguts. En aquells casos en què el projecte tingui una escala i ubicació concretes, és 

important indicar-ne la ubicació de la manera més fidedigna possible. Així mateix, es va advertir que 

un mateix projecte pot ser estructurat amb una bateria d'iniciatives que el vertebrin de forma 

consecutiva. 

Per ajudar a l'objectiu de definir projectes clarament, es va fer ús de la guia disponible per a cada 

taula, “Què és i què no és un projecte”, amb la qual els participants podien consultar si els seus 

interessos s'alineaven amb els de la resta i, per tant, si el projecte tenia capacitat de transformació 

a escala ciutat. 

Il·lustració 10. Taules de participants durant la fase de treball de la jornada. Font: Ajuntament de Molins de Rei. 
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Els resultats obtinguts van ser altament interessants. A més de la presència de les persones 

dinamitzadores de TECH Friendly a cadascuna de les taules, que també estaven acompanyades per 

altres membres de l'equip que continuaven realitzant tasques organitzatives i operacionals mentre 

avançaven les activitats, es va comptar amb la participació de membres de l'equip de l’Ajuntament 

de Molins de Rei. 

Els resultats de cada taula van ser els següents: 

Il·lustració 5. Taules de participants durant la fase de treball de la jornada. Font: Ajuntament de Molins de Rei. 



 

23 

Informe de participació ciutadana, resultat de la jornada de participació i del qüestionari en línia 

 

Il·lustració 12. Resultats corresponents a la taula 1 de la Fitxa de projecte de l'activitat "Ideem un projecte". 
Font: Elaboració pròpia. 

 

Il·lustració 6. Resultats corresponents a la taula 2 de la Fitxa de projecte de l'activitat "Ideem un projecte". 
Font: Elaboració pròpia. 
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Il·lustració 7. Resultats corresponents a la taula 3 de la Fitxa de projecte de l'activitat "Ideem un projecte". 
Font: Elaboració pròpia. 

 

Després de les explicacions oportunes de cada projecte per part de l'equip dinamitzador i de la 

presentació de dubtes i preguntes per part de les diferents taules, es va procedir a la realització d'una 

presentació amb els resultats tècnics de la jornada. 

 

4. FASE DE CONCLUSIONS 

Per finalitzar, i amb l'objectiu de fer un tancament, es va agrair a totes les persones participants les 

seves aportacions interessants, la seva bona predisposició i l'actitud positiva que van demostrar 

al llarg de tota la jornada. Es van difondre els canals de comunicació per als quals es podrien fer 

arribar dubtes sobre qualsevol qüestió tractada. Des de l'Ajuntament de Molins de Rei, es va 

incentivar els presents a mantenir una actitud participativa amb la ciutat. 
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III. Conclusions i valoracions finals 

 

 

La valoració general de l'acte és positiva. Els aprenentatges han estat diversos i han contribuït a 

l'augment dels coneixements de totes les persones participants i al seu bagatge en l'aplicació dels 

drets ciutadans. L’assistència va ser limitada, però altament diversa, activa i participativa. Per 

tant, es va poder comptar amb un grup motor viu que va compensar amb escreix aquesta assistència 

continguda, dotant de resultats valuosos i aprofitables. 

D’aquesta manera, la sessió, en si mateixa, va ser estructurada perquè, més enllà de realitzar una 

sèrie d'activitats participatives vinculades al debat ciutadà, pogués tenir una utilitat evident i 

potenciar la participació dels habitants de Molins. 

Les persones participants han estat: 

1. Marc Esteban   Molins de Mar 

2. Esther Espinoso Ajuntament 

3. Pedro Cordeao Club Boccia Molins Sebastià Massana 

4. Rafael Bellido  Ajuntament 

5. Cristina Cabezas Ajuntament 

6. Raul Orozco  A. Dance Space 

7. Nandou Niedhiou  Club Boccia Molins Sebastià Massana 

8. Lucas Ferro  Ajuntament 

9. Gerard Corredera Ajuntament 

10. Àlex Herrero  Ajuntament 

En línies generals, es poden concloure les següents afirmacions: 

• S’ha aconseguit implicar el teixit associatiu de la ciutat en una fase considerablement 

primerenca del procés del Pla d’Acció. 

• S’han assolit tant l’objectiu principal com els objectius secundaris. 

 

III. CONCLUSIONS I VALORACIONS 
FINALS 



 

26 

Informe de participació ciutadana, resultat de la jornada de participació i del qüestionari en línia 

• Les persones participants van mostrar un alt grau de satisfacció amb la jornada i van expressar 

públicament la utilitat de les eines i informacions ofertes, tant generals com específiques, en 

les diferents fases de la sessió. 

• En una única sessió de participació, s’ha aconseguit interioritzar el procés del Pla d’Acció. 

• La jornada, des d’un inici, ja va comptar amb l’interès i la implicació dels i les participants, ja 

que van poder triar un àmbit específic. Això es trasllada al Pla d’Acció, considerant que la fase 

prèvia a la presentació requereix que la ciutadania s’identifiqui amb un àmbit concret i, dins 

d’aquest, s’hi especifiquin les propostes al màxim. 

• El procés seguit ha estat fidel a la convocatòria ja que, de manera similar a la fase d’avaluació, 

en el segon exercici es va valorar la viabilitat de cada projecte. Així mateix, es va concloure 

amb una votació que va determinar quin projecte s’escollia, de la mateixa manera que passarà 

en el procés real. 

De manera concreta a les dinàmiques realitzades, es poden concloure les següents afirmacions: 

• Les presentacions inicials, tant aquelles destinades a introduir els resultats de la diagnosi 

com les activitats participatives, van ser claus per garantir l’èxit de la jornada. 

• Ambdues activitats de participació van ser àmpliament enriquides amb coneixements, idees i 

experiències de les persones assistents, complint satisfactòriament la seva missió de 

promoure el debat i el consens, així com de contribuir a connectar la xarxa associativa de la 

ciutat. 

• S’ha realitzat, dins dels grups a cada taula, un treball de reflexió i priorització, el qual també es 

durà a terme en el desenvolupament del Pla d’Acció. 
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IV. Annexos 

 

 

 

1. Annex 1: Resultats de l’enquesta de participació  

La participació de 39 persones en aquest procés ha permès obtenir una visió plural i representativa, 

reflectint la percepció col·lectiva sobre les prioritats a abordar. Els resultats obtinguts han permès 

establir un rànquing de major necessitat d’actuació, ordenant les preguntes segons la seva prioritat, 

d'acord amb les puntuacions atorgades. 

Aquesta enquesta representa un punt de partida molt valuós per identificar els àmbits més 

rellevants i urgents, facilitant així la planificació d’actuacions concretes i el disseny d’estratègies de 

futur per a la vila. 

 

Es van proposar un total de 27 preguntes orientades a puntuar la importància d'actuar sobre 

diferents qüestions rellevants per a la vila. Aquestes preguntes es van valorar en una escala de 1 a 5 

punts, on 1 punt indica una importància baixa i 5 punts representa una importància màxima.  

A més de puntuar la importància d'actuar sobre les diferents qüestions, també es va preguntar als 

participants per solucions concretes en relació amb 27 assumptes transcendents per a la ciutat, 

amb l’objectiu de recollir propostes específiques que ajudin a afrontar els reptes identificats. 

Rànquing de major necessitat d'actuació 

Puntu
ació 

Pregunta 

182 
És important afavorir un espai públic de millor qualitat, accessible, verd, cohesionat i 
adaptat a les necessitats de tots els grups de població? 

181 
És important recuperar l'espai públic per a la mobilitat per als vianants, i que sigui 
confortable, continu i segur? 

Annexos 

0 5 10 15 20

Més de 65 anys

Menys de 19 anys

De 45 a 65 anys

De 20 a 44 anys

Participants per edat

0 5 10 15 20 25

Femení

Masculí

Prefereixo no respondre
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181 
És important fer de la cultura i l'esport un eix estratègic per al desenvolupament de 
Molins de Rei? 

180 
És important promoure la gestió sostenible del mosaic agrícola forestal i la restauració 
ambiental del patrimoni natural? 

177 
És important fer una vila diversa amb usos mixtos i equipaments equilibrats, accessibles i 
adequats? 

176 És important fomentar la transparència i les dades obertes? 

174 
És important impulsar processos participatius que siguin més efectius i que comptin amb la 
implicació de la ciutadania? 

171 
És important impulsar actuacions de regeneració urbana per a promoure un entorn construït 
més saludable? 

171 
És important millorar l’eficiència energètica dels edificis i equipaments municipals i 
incrementar el percentatge d’energia procedent de fonts renovables? 

170 
És important fer una vila de les cures: més igualitària i inclusiva, reduint desigualtats i 
millorant la vida de gent gran, dones i joves? 

170 
És important incrementar la resiliència climàtica de la vila i posar en marxa projectes per 
l’adaptació als efectes del canvi climàtic? 

169 
És important fomentar la rehabilitació de l'edificació existent, per a ser més eficient 
energèticament, més accessible i més adequada a les demandes residencials actuals? 

167 És important reduir la bretxa digital per raó d'accés, ús i capacitació? 
166 És important consolidar l'administració electrònica en tots els serveis municipals? 

165 
És important fer una vila sostenible reduint residus, fomentant el reciclatge i implicant la 
ciutadania en l'economia circular? 

165 És important promoure la col·laboració, formació i capacitació dels tècnics de l'Ajuntament? 

165 
És important impulsar un model d’atenció social proactiu per a fomentar la cohesió, reduir la 
segregació i ampliar oportunitats per a tothom? 

164 
És important millorar la transició entre els límits urbans i naturals mitjançant la incorporació 
del concepte d'infraestructura verda? 

163 
És important afavorir l'economia social i solidària, així com l’economia circular en el teixit 
productiu de la vila? 

162 
És important apostar per una mobilitat sostenible i pròxima, fomentant transport actiu, 
públic, intermodalitat, seguretat viària i reducció del vehicle privat? 

161 És important fer front a l’emergència climàtica, reduint les emissions de carboni? 
161 És important augmentar el parc d'habitatges públic, especialment en règim de lloguer? 

161 
És important convertir Molins de Rei en un poble educador, creant un projecte educatiu de 
vila amb tota la comunitat? 

161 
És important incrementar la coordinació, transversalitat i comunicació entre àrees 
municipals i amb altres organismes externs? 

159 És important enfortir el model comercial de la vila? 
149 És important avançar cap a una vila intel·ligent? 

136 
És important fomentar un clúster logístic diversificat, integrant sectors complementaris i 
promovent la tecnologia com a eix estratègic? 

 

Les solucions proposades per part de la ciutadania de Molins de Rei són: 
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1. Quines accions hauríem de dur a terme per a promoure la gestió sostenible del mosaic 

agrícola forestal de Molins de Rei? 

Retirar els arbres morts i replantar-ne de nous 
Arreglar la zona pluvial i voltants 
Protegint i reforestant les zones on la vegetació es escassa o nul·la tenint en compte el consum 
d’aigua. 
Netejar tots els horts abandonats i prohibir les bicicletes elèctriques.  
Plantar arbres i vegetació, realitzar activitats culturals sovint 
protegir i cuidar el territori 
Ajudar als pagesos, promoure comercialment la veda dels seus productes directament a les 
consumidores. 
Neteja a la bora de rius i rieres 
Es podra fer voluntariat per implicacions en el medi ambient o agents civics per aquest casos. 
Contenidors de reciclatge  
no deixar en abandonament les basses de les Licorelles. S'hauria de fomentar el coneixement 
d'aquestes basses i la necessitat de protecció d'aquest espai a MOlins . Faltan arbres grans al seu 
voltant i la majoria estan morts. Seguim patint el gran impacte de DSV. 
Manteniment dels espais  
ajuts per horts millor conservats 
Netejar els camins, millorar els accessos i la senyalització 
S’ha hauria de mantenir tots els arbres del poble en especial els grans que fan molta ombre. Només 
treure els que estiguin realment en perill de caure. 
Millor manteniment voltants Molins de Rei, sobretot desmantellar els horts abandonats de 
Colloserola 

 

1. Quines accions hauríem de dur a terme per a millorar la transició entre els límits urbans i 

naturals de Molins de Rei? 

Millorar acces al riu i per fi, treure la gravera del Anton 
Millorar la neteja 
Integrar més zones verdes a la vila que minimitzin el canvi entre urbe i natura 
Està berge. Sense arreglar. Pre de brutícia. Horta il•legals… 
Conservar les zones del parc forestal i limitar amb lleis la construcció de pisos en comptes de la 
rehabilitació de molt altres que es troben en desús. 
Netejar les deixalles dels horts abandonats.  
renaturalitzar la vila 
Naturalitzar els accessos al riu i a collserola. Estan marginalitzats. 
Agents civics especialitzats en gestio ambiental 
Contenidors de reciclatge  
netejar tot el canyis que envolta el poble i no genera més que d'abocador de deixalles i plantar grans 
arbres. 
treure ciment i fer vies adaptades. Neteja de camins rurals 
Fer més amable l'accés ( fa por passar sola per segons quins accessos a collserola o al riu llobregat) i 
netejar de brutícia tot l'entorn. 
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Cuidar molt les zones del riu i de la montanya mes properes a la vila 
fer itinararis ben acondicionats i lleugerament iluminats (com els camins de la platja del prat) a 
collserols  
Desconec el concepte "infrastructura verda" 
Menys formigó  

 

2. Quines accions hauríem de dur a terme per a fer una vila diversa amb equipaments 

equilibrats, accessibles i adequats? 

Les aceres estan fetes malbé i no son ben accessible a tot el poble 
Hi ha molts espais públics on es poden realitzar moltes activitats depenen de les temporades. Les 
escoles públiques amb poliesportius i gimnasos inclosos es una bona idea que s’hauria de 
incrementar. 
Fer un correcte manteniment, no sabeu ni arreglar els ascensors.  
fer servir materials de construcció sostenibles, carrers amigables, semàfors adaptats... 
Posar els equipaments al centre, estan tots a les vores i hem de fer moltes voltes. Millorar transport 
public (preu, freqüència), cuidar les zones verdes i mirar que els itineraris de vianants tinguin sentit i 
no ens facin fer volta quan volem creuar, pex la plaça de les palmeres. 
Millora de mantenir parcs i jardins, cura de fer accessos idonis per tots ells i poder mantindre -ho amb 
continuïtat. 
Personal preparat per promoure aquetes cuestions en la via civica 
Piscina municipal d'estiu  preus asequibles per tothom  
per exemple , Tanatori no.  Per lo demes d'acord. 
Equipaments culturals  
mes espais verds. Espais x mascotes mes nets 
No és tant la falta d'equipament i la creació de nous, com el fet de mantenir en bones condicions els 
existenrs. No té sentit invertir diners en crear coses que després no es mantenen adequadament. 
Millorar l'accessivitat als centres educatius Castell Ciuró i Bernar el Ferrer i al Barri de L'Àngel i Torrent 
de l'Hospital amb  un ascensor des de Carrer Esperanto. Molta gent gran i no tant gran ho agrairia 
Millorar les places i espais publics, eliminar les herbes que han col-locat a la plaça de la biblioteca 

 
3. Quines accions hauríem de dur a terme per a afavorir un espai públic de millor qualitat? 

Mes recursos per cuidar i netejar jardins, posar tancas com las que ja se estan posan alguns jardíns 
per evitar que gossos i persones trepitjar  
Renovar els parcs infantils, la majoria estan fora de normativa de swguretat 
Més ombra d'arbres en parc infantils i generar mes espais de trobada multigeneracional (parcs 
infantils + esports + zones de descans...) 
Millorar presència d'arbres i diversitat forestal 
Cal arribar a tota la població independentment de l’edat. Sobretot cal diversificar els espais públics 
per rota la població, no tan sols en una àrea concreta. 
Replantar els arbres que no heu plantat en 12 anys 
Afavorir més parcs amb bancs, ombra, terra menys ciment... Amb espais de joc i tbe de descans. 
Accessible a la diversitat  
espais d'ombra per l'estiu 
Només mireu els parcs infantils absurds, no donen joc, descuidats. No hi ha espais per als 
adolescents . 
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Personal adaptat per a les necesitats de la natura i promoure accions voluntaries 
Per  ser podriem tenir els espais per caminar lliures de excrements, i potse ja es hora de sanciona als 
propietaris dels gossos per incívics 
El parc de la Mariona està fet un fastic. Ple de merda i li falta verdor. Fan falta arbres en general al que 
es la població. Zones d'ombra consolidades a l'estiu i sobretot ben ajardinades. Hem passat massa 
anys amb una empresa de jardineria que funcionava molt malament. La gent gran necessitem arbres 
a l'estiu per poder sortir al carrer. Sobretot aprop dels llocs on hi ha parades de bus. A l'estiu si hi 
tenim un banc sempre està al sol amb la qual cosa no hi podem seure. 
sobretot neteja donat q Molins está MOLT brut (excrements, bruticia x terra q no es recull durant 
mesos p.e. plaça caiguts  
Mantenir i netejar l'espai, controlar l'incivisme, fer plans pel control d'excrements de gossos als parcs 
infantils (i a la via pública en general). Fer espair verds reals (sense ciment i amb més arbrat). Fer un 
eix verd que conecte el parc de les palmeres amb el parc de la mariona. Fer del parc de la mariona el 
pulmó verd de molins i mantenir-lo net i lliure d'accions incíviques (posar-hi una valla amb un horari, 
millorar la il•luminació). Incrementar el nombre de parcs infantils de qualitat i que suposin un refugi 
climàtic (la majoria són forns al'estiu). 
facilitar l'accés a les zones verdes com riera de vallvidrera o plaça de les bruixes 
La qualitat de les obres que executa l'ajuntamnet es completement deficient: mala qualitat de 
materials, mala supervisió de les obres i molt poc gust 

 

4. Quines accions hauríem de dur a terme per a impulsar actuacions de regeneració 

urbana? 

Millorar el manteniment i la neteja 
Millorar els parcs i els carrers amb les voreres mes cuidades es molt important. 
Menys obres noves i més manteniment.  
Ajudar les comunitats i propietaris a mantenir els edificis i ferlos sostenibles.  
Mes i integracio de les persones en aquets temes i gestions del medi ambient 
Fa falta més transport public  sobretot a Riera Nova. En moltes ocsions he d'agafar cotxe , sobretot per 
la tarda , doncs a diferencia de la resta del poble ens quedem sense MB2. Q Nova on estem 
discriminats. Que 
reahibilitar cases abandonades 
Fer un programa de rehabilitació d'edificis, promoure l'apertura de negocis de filosofia sostenible i de 
proximitat. 

 
5. Quines accions hauríem de dur a terme per a recuperar l'espai públic per a la mobilitat 

per als vianants? 

Mes control de càrrega i descàrrega als carrers amb plataforma única, que fa imposible caminar amb 
seguretat, fer cumplir normés a las persones amb bicicleta o patinetes que no vagin en contra 
direcció i a una velocitat desmesurada  
Millorar aceres 
Implementar carrils bici / patinet  
Treure els cotxes del centre de la vila, només accesible per veins amb pilona 
Hi ha zones estretes. El poble no pot començar al 1r semàfor de l. Av barcelona. Ho ha de fer abans.  
Es important recuperar els espais públics per la mobilitat i això també inclou la millora de 
aparcaments per els vehicles, ja que tenir pocs aparcaments i bastants de zona blava es una errada 
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que fa que molts cotxes estiguin malament aturats a zones prohibides dificultant el pas dels vianants. 
Una bona estrategia seria com han fet altres poblacions dels voltant. Fer mes parking públic i gratuït, 
que encara que estigui una mica a les afores (polígon), per exemple, milloraria fent que un autobús de 
línia a baix cost, pogués portar als que facin us al centre, estació de tren, al CUAP, etc. 
Posar zona blava a la Granja  
Voreres més ven fetes, amb espai suficient per a tots i totes 
Cal pensar en la convivència, és important, no només en vianants ni només en vehicles, però 
incorporar vies ciclables també estaria bé 
Substituiu les jardineres del carrer de baix per elements mes esvelts i expropieu la casa de davant del 
far west, evitarem mes atropellaments. Aparcament dissuassori . 
Personal aderit a portar una certa tranquilitat als vianants  
si, aixo tambe s'aconseguiria millorant el transport públic. Menos cotxes sempre es recuperar espai 
per vianants. Mentre no s'impulsi el transport públic no pot haver-hi espais per vianants- L'espai per 
vianants també inclou que no hi hagin patinets a grans velocitats. 
Més peatonalització  
controlar p.e. patins, bicis delivery i ciclistes q van per les boreres, cada cop més  
Incrementar zones peatonals, ampliar voreres, mantenir nets els carrers, regular la circulació del 
patinets (no pot ser que circulin per on volen i com volen sense seguir cap normativa). Canviar el terra 
del terraplé. Connectar més amblement la zona del parc de la mariona, les guardioles i l'angel amb el 
centre. 
Crec que la vila ja està prou habilitada per els vianants. Però haurien d’arreglar les voreres de molts 
carrers que estan molt malament  
ampliar el tems sense cotxes a la plaça de l'ajuntament. Potser amb pilones automàtiques 
La qualitat de les obres que executa l'ajuntamnet es completement deficient: mala qualitat de 
materials, mala supervisió de les obres i molt poc gust 
Tancar el centre al tràfic rodat 

 
6. Quines accions hauríem de dur a terme per a apostar per una mobilitat sostenible i 

pròxima? 

Totas  
Més zones sense cotxes 
Fomentar el transport actiu, públic, intermodalitat, seguretat viària es important, però no a qualsevol 
preu, ja que crec que seria una errada reduir el transport de vehicles privats, ja que no hem d’oblidar la 
situació geogràfica de la població i com molta gent de poblacions del costat venen a comprar a 
Molins. Això seria anar en contra del comerç del poble i a part no ajudaria massa a la sostenibilitat, ja 
que crec que es un factor coneixent Molins de Rei que no es veu tan afectat. 
Més freqüència del Molins Bus 
Repensar el preu del bitllet senzill. 
Sense anul·lar el cotxe 
Promocion economiques per moures amb autobus ,tren ,bicis etc.. 
millorar el transpor public , especialment MB3 en cap de setmana 
Tramvia i carrils bicis 
Acabar les obres de l'estació de tren (accessibilitat, sortida per av mancomunitat) i demanar la 
recuperació de la r1. Fer arribar el tranvia. Crear una xarxa de carrils bici que permeti desplaçar-se 
adequadament per dins el municipi. 
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Mes autobusos o mes quantitat perquè la gent de tots el barris inclòs la montanya poguin baixar a 
Molins a cualsevol hora i dia de l’any 
Millorar l'accessivitat als centres educatius Castell Ciuró i Bernar el Ferrer i al Barri de L'Àngel i Torrent 
de l'Hospital amb  un ascensor des de Carrer Esperanto. Molta gent gran i no tant gran ho agrairia. 
S'evitsruen uns quants cotxes. Habilitat places de parking al terreny buit per sibre de les guardioles 
per aparcament del familiars del Cole Castell Ciuró que ara aparquen a sobre de les voreres i fora dels 
espais permesos per fanta de lloc. També per esdeveniments esportius del camp de fútbol, piscina i 
poliesportiu. 
Cal promoure mesures per incentivar els punts de recàrrega per vehicles elèctrics. Calen mes punts 
de recàrrega publics als barris, per ex barri de la Pau. Podrien crear abonaments pels carregadors AMB 
(que son de pagament) i oferir kwh gratuits 
Autobús gratuït i més freqüent  

 

7. Quines accions hauríem de dur a terme per a fomentar la rehabilitació de l'edificació 

existent? 

Subvencions per millorar eficiencia energetica d'edificis existents  
Ús real de plaques solars 
Es una bona solució i a part fomentaria a que moltes propietaris d’habitatges que no tenien pensat 
llogar o vendre, o fesin. Donaria solució també per tal de tenir mes habitatges i no haber de construir 
tant en solars que podrien aprofitar-se per fer parcs. 
Facilitar, acompanyar, sobretot acompanyar i guiar s la ciutadania propietaria per arrenjar el que sigui 
necessari  
Cal fer ajudes per rehabilitar edificis 
Personal que treballi per ayudar a promoure les rehabilitacions  
suposo que si , desconec a fons el problema 
Ajudes econòmiques  
Bonificacions IBI per millores eficiència 

 

8. Quines accions hauríem de dur a terme per a augmentar el parc d'habitatges públic? 

Si és lloguer públic permanent si, que nopassi mai a privatitzar-se 
Crec que hi han molts pisos buits a Molins que es podria contactar amb els propietaris amb el padró i 
proposar-los mesures on es puguin pensar en vendre o llogar aquests pisos. Es una mesura 
complicada i que s’ha de estudiar amb els altres partits polítics, pero a Molins es va fer anys enrere i 
conec de casos que ho van dur a terme. Pero no crec que construir més pisos nous per lloguer sigui la 
solució mes adient. 
Posar més facilitats i accessibilitat per a tothom. I no només de lloguer, tots tenim dret a comprar si es 
prefereix.  
Rehabilitar habitatges antics i/o intentar que es construís més vivenda social i asequible 
Potser cal trobar nous espais si no hi ha territori 
Fer habitatges públics per llogar a preus accesibles sense necessitat de viure sota un pont per poder 
accedir-hi i donar prioritat a les families amb fills i treballadores de la vila que portem anys lluitant 
poder comprar un habitatge O viure de lloguer sense pagar 1000€ de lloguer com fins ara 
Fer varemos de un estanadar economic en el preu dels lloguer amb ranquings  per edats. 
no ho sé. ho desconec. 



 

34 

Informe de participació ciutadana, resultat de la jornada de participació i del qüestionari en línia 

Ajudes econòmiques  
pisos propietat bancs traspassar a lloguer social 
El parc d'habitatges oúblic s'hauria d'augmentar en règim de lloguer. Els habutatges públucs haurien 
de tenur 3 habitacions (i no 1 o 2 com s'està fent) per tal de promoure el poder tenur fills. No s'haurien 
de fer barris "gueto" d'habitatge públic, sinó que hauria d'estar distribuït proporcinalment pels 
diferents barris. 
Fer mes pisos! 
Construir habitatge 

 

9. Quines accions hauríem de dur a terme per a incrementar la resiliència climàtica de 

Molins de Rei? 

Fonts als parques i jardins amb aigua freàtica que al estius donarien frescor als espais ajardinats 
Fer complir el RITE a escoles i llars d’infants 
Refugis climàtics  
Crec que hem deixat passar una bona opció amb el parc de les Palmeres. La renovació s’hauria de 
haber aprofitat mes. Pot ser el cost hauria sigut mes gran, pero ens podríem haver aprofitat molts anys 
d’aquesta obra. Pel que conec l’aigua es quedarà a nivell freàtica, pero crec que s’hauria d’haber fet 
una gran estructura d’emmagatzematge i potabilitzadora d’aquesta aigua recollida també d’altres 
zones de la població i utilitzar-la pel consum. A part, crec que millorar la nateja del bosc i del riu 
preveuria futures inundacions i incendis que cada vegada seran mes probables. 
Més arbres.  
Més informació  
protegir-nos de l'autopista, entre d'altres coses 
Teniu i preveieu equipaments en zona inundable 
Agents civics per a la recollida d aigua de la pluja,per al manteniment ecologic del sistema en general 
Arbres grans i que facin ombra, si us plau 
Energies alternatives  
molins te molt poques zones verdes 
Espais verds reals. Les darreres actuacions (plaça 1 octubre i parc del pont de la cadena) no han 
complert aquest propòsit, hi ha exces de ciment i manca d'arbrat, a l'estiu no representen refugis 
climàtics reals. 
Zones en mes ombra 
Foment autoconsum compartit 

 

10. Quines accions hauríem de dur a terme per a reduir les emissions de carboni a Molins de 

Rei? 

Il·luminat de LED,  
Millorar connexions de transport public amb els principals municpis de treball dels vilatans 
Mesures per reduir l'ús del vehicle privat sobretot del de lleure, motos alta cilindrada els caps de 
setmana i estiu que passen per molins de la ruta de les corves de collserola. 
Existeix l’emergencia i crec que s’han de millorar els parcs, etc. Sobretot la mobilitat reduint els preus 
i subvencionant-los amb ofertes per reciclatge, etc. 
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Més informació per a la concienció i millora del transport públic  
Per exemple fomentar l'ús del bus interurbá abaixant el preu, es vergonyos que costi 2'55 
pantalles 
Un baix cos en els serveis de mobilitat de transports publics 
augmentar la frequencia de autobus sobretot en cap de setmana MB3 
Energies alternatives  
Millorar el transport públic i la connexió interurbana de molins de rei. 
reduir el transit per 11 de setembre facilitant la sortida per la zona de la riera. 
Impulsar l'ús del cotxe elèctric donant més beneficis als seus propietaris. Fent el parking a sobre de 
les guardioles s'evitaria q molts cotxes entressin a la vila ja q entrarien i sortirien per la carretera 
nocmva q va al polígon. L'ascensor de Esperanto a Lluís Companys ajudaria a la comunicació amb els 
centres esportius. Se n'hauria de fer una bona difussió als tres centres esportius per afavorir-ne l'ús 
Incentivar el vehicle elèctric, la guardia urbana no pot anar amb vehicles de gasolina 
Flota de vehicles elèctrics (autobúsos, serveis municipals, ...) 

 

11. Quines accions hauríem de dur a terme per a incrementar el percentatge d’energia 

procedent de fonts renovables? 

Placas fotovoltaiques  
Empresa energetica publica amb preus publics i regulats que provinguin de fons renovables (similar a 
Barcelona energia) 
Augmentar la instal·lació de plaques fotovoltaiques a edificis públics i millorar molt la il·luminació dels 
carrers es molt important, ja que baixaria el consum. 
plaques fotovoltaiques, comunitats energètiques.. 
Mes informacio amb personas que ens ayudin a entendre el funcionament de les energies renovables  
Solar 
Renovar els que siguin mes vells 
Posar plaques solars als edificis tals com escoles, biblioteca,.... 
Autoconsum compartit 

 

12. Quines accions hauríem de dur a terme per a reduir els residus i fomentar el reciclatge a 

Molins de Rei? 

Cambiar per fi,contenidors antics i possar com a moltes ciutats del entorn , al vert, al blau, al groc etc 
Renovar contenidors, sempre estan trencats o en mal estat 
Creacio de tallers de rehabilitacio o creacio de mobiliari a partir de residus procedents de la 
deixalleria municpal 
Boníficar a qui recicla correctament 
Es important fer-ho fent partícep a la ciutadania i donar descomptes a les factures de escombraries, 
etc. 
Impliqueu a les empreses  
Recollida selectiva, ús de materials reciclables... 
Agents civics especialistas en aquet sector 
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Posar illes per reculllida selectiva, amb horari 
Contenidors de reciclatge  
Deixar de fer campanyes de consum massiu 
millorar opcions facil de reciclatge, p.e. tornar contenidors grocs 
Establir sistemes de retorn d'envasos, subvencionar la compra a granel, escombreries més 
accessibles (cubells inaccessibles per jardineres o motos a les voreres o brossa al terra). Incrementar 
el nombre/capacitat dels cobtenidors (moltes vegades la brossa està tirada per terra perquè no hi 
cap).  
Mes contenidors a algunes zones  
Multant la gent que no recicli. 
Posar el contenidor groc, és absurd no tenir-lo com altres municipis 

 

13. Quines accions hauríem de dur a terme per a impulsar un model d’atenció social proactiu 

a Molins de Rei? 

Es important, ja que Molins està creixent molt i cada cop existeix mes el risc de que moltes famílies 
amb menys recursos caiguin en risc de  pobresa  
Menys pagues i més treball.  
Espais on apropar altres cultures ala ciutadans de la vila  
serveis a la llar 
Agents civics proactius per ayudar i donar informaci 
Esport i activitats inclusives 
Polítiques d’integració  
mes treballadors socials  
Distribuir les actuacions municipals amb criteris d'equitat entre els barris (hi ha barris molt 
abandonats, la majoria d'accions es duen al centre). Per exemple les voreres arreglades i amples així 
com les zones peatonals no s'han fomentat gens en barris com l'angel. 

 

14. Quines accions hauríem de dur a terme per a fer de Molins de Rei una vila de les cures? 

Si crec que es una cosa que s’ha de treballar ja, donat que la població mes sensible es important que 
es dugui un estudi i un seguiment per tal de ajudar al màxim possible. 
Més residències d'avis i menys residències de menas 
Consciència de les realitats, construcció residència i creant espais de cura segurs per a la salut 
mental 
integrar joves i grans, donar un lloc a la dona 
Mes informacio a peu de carrer 
FAN FALTA Centres Civics. LLOcs on es facin activitats assequibles i per tothom. no podem viure 
nomes del C. CIVIC RIERIA BONET 
Polítiques d’igualtat 
Fen ajudes que siguin reals i que mirin molt bé a qui s’ha lis dona aquesta ajuda 
És fonamental finalitzar ja les obres de l'estació amb ascensors i entrada per St Antoni Maria Claret 
per deixar de torturar a la gent, especialmente amb movilitat reduïda, gran o amb carrets de bebé.  
Espais publics haurien d'estar millor adaptats  
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15. Quines accions hauríem de dur a terme per a impulsar processos participatius a Molins 

de Rei? 

Automatitzar processos de consulta com aquest mateix i incorporarlo a l'us quotidia dels vilatans.  
Crear comissions per hrans canvis, on el veïnat pugui dir la seva 
Moltes vegades si s’escoltes mes a la població, tot seria millor. Un tema que no ha sortir i que 
m’agradaria remarcar es que els índex de delinqüència a Molins han augmentat considerablement i 
crec que hi ha solució si s’actua aviat. Hi han moltes coses a fer, pero sobretot cal millorar la 
il·luminació a moltes zones del poble. M’agradaria poder participar en aquesta feina, pero crec que si 
al menys es te en compte aquest comentari, estaria content. 
Complir els que heu fet?  
Sent un ajuntament mes proper 
accions dinàmiques i temes interessants amb retorn  
Mes voluntariat o mes agent civics 
QUE FOS MÉS PUBLIC I SOBRETOT MÉS ACCESSIBLE ELS PROCESSOS PARTICIPATIUS 
Polítiques de partició reals 
fer cas d'aquesta enquesta  
Publicitar més aquests processos. 
Fer promoció d’aquestes accions 
Que el criteri per escollir les propostes per ejecuatar projectes no només beneficiin a un determinat 
grup influent, com aparells de gimnastica q només fa servir un petit col.lectiu sino demandes q poden 
beneficiar a tot al barri i tot el municipi 
No pots ser que algunes associacions recaptin vots, aixo treu credibilitat 

 

16. Quines accions hauríem de dur a terme per a fomentar la transparència i les dades 

obertes a l'Ajuntament? 

El mes important, donat que així la ciutadania veuria amb bona ulls on han anat els diners dels 
impostos i ajudes. 
web accessible 
Web intuitiva 
Mes informacio facilitada  
Portal de transparència actualitat  
Publicar d'una forma més accessible l'execució dels pressupostos a any vençut. 
Q els vots per les consultes ciutadanes siguin personals, i no q una persona porti un grapat de vots 
aludint a problemes de mobilitat de la gent gran 
A la web de l'ajuntament hi hauri d'haver totes les dades públiques, incloses estadistiques i portal de 
transparencia 

 

17. Quines accions hauríem de dur a terme per a promoure la col·laboració, formació i 

capacitació dels tècnics de l'Ajuntament? 
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Formació i més formació 
Important, però també amb total transparència. 
És bàsic  
La formació milloraria el servei 
Acces mes facil a poder oferir feines  
Formació especialitza  
Establir mecanismes de control d'eficiencia 
Importantíssim. Les obres executades per aquest Ajuntament adoleixen de bons projectes, tècnics 
amb coneixements q tinguin capacitat per auditar-los i escollir bons material, per rscollir bones 
empreses constructores i per fer un bon seguiment de les obres q n'asseguri la qualitat. És una pena 
veure con obra rera obra els terres s'enfonsen abans de la inauguració i observar con es fiquen 
paviments q fan q la gent gran s'entravanqui al caminar perque no pot aixecar bé els peus. Es fan 
places absurdes q ni son maques ni tenen un paviment segur ni resistent i q tenen pérgoles q ocupen 
molt d'espai, no donen obra iq es podía aprofitar per fer un parc infantil con cal o espais de xerrada 
Desconec si hi ha un problema amb els tècnics de l'ajuntament, però la sueprvisió de les obres que 
executen és totalment deficient. Desconec si es un problema de deixadesa, desinterès o formacio 

 

18. Quines accions hauríem de dur a terme per a convertir Molins de Rei en un poble 

educador? 

Llibertats no inclou als patrons de conduir educació segons criteris polítics  
Mantenir els edificis educatius en condicions optimes per el.benestar dels infants i assegurar les 
mateixes condicions en totes les escoles publiques de la vila. 
Crec que les escoles de Molins fan una bona feina, donat que hi ha bona professionals, així que no cal 
fomentar massa, pero si realitzar mes jornades de sensibilització, etc. amb els mes joves aniria bé 
fent particep a l’Ajuntament  
No necessitem adoctrinament  
Espais oberts s tothom intercultural i intergeneracionals  
Tenir un objectiu educatiu global a la vila 
Lluiteu per mantenir les linies a la publica!!!!! 
Tenir mes personal circular per les vias ,donan informacio i ayuda 
Polítiques de convivència  
Mes ajudes a les escoles i escoltar les seves peticions  
La potenciació de l'anglés a la vila hauría de ser un objectius comú de tots els coles e instituts 
Cal respectar tots els projectes educatius i sent inclosiu, incloent escola publica i concertada 

 

19. Quines accions hauríem de dur a terme per a fer de la cultura i l'esport un eix estratègic? 

Auditori municipal ,amb programació teatral, musical i altres 
la cultura fos transversal, no només cosa de la festa major, cultura i joves, cultura i gent 
gran, cultura i salut... 
Cal un pavelló, el que tenim no dona cabuda a tots els esports i equips.  
Es molt important i crec que una escola amb poliesportiu al barri nou de les Guardioles es 
imprescindible. 
Més difusió del que es fa 
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potenciar els actes culturals i promoure un esport inclusiu 
Construcció de més instalacions esportives on tots el clubs i particulars de la vila puguin 
accedir, poliesportiu nou i piscina municipal a preu també municipals. 
Informacio a peu de carrer 
Falta l'esport inclusiu fútbol sala i futbol Camp piscina atletisme 
EL FOMENT DE LA CULTURA ES ESCAS, L'ESPORT ESTÀ MILLOR SITUAT 
Equipaments que manquen  
mès zones d'esport públiques, p.e. pistes padel indoor a preus assequibles 
Incrementar la oferta cultural (obres de teatre, fires, etc.)  Gimnas amb preus assequibles.  
Mes ajudes als clubs d’esports minoritaris 
Les activitats dels centres d'esports haurien de començar a les 17.30 per ser inclusius i 
permetre arribar a tothom perque queden fira de certes activitats nens q no tenen mitjants 
per arribar-hi a temps i als nens dels coles concertats q també hi tenen dret 
Millorar els equipaments esportius i fent un pla d'optimitzacio de recursos,  

 

20. Quines accions incrementar la coordinació, transversalitat i comunicació entre àrees 

municipals? 

Molt important i sobretot amb les localitats limítrofs, donat que es poden preveure possibles 
problemes al futur o solucions mes certeres. 
Sistemes informàtics actualitzats i reunions periòdiques 
Infomacio propera per a les personas 
Transversalitat real 
Torno a fer enfasi a la finalització de les obres de l'estació i afegeixo la conexió del Tram 

 

21. Quines accions hauríem de dur a terme per a enfortir el model comercial de la vila? 

Cap al ajuntament no a de subvencionar a la activitat privada  
Estan quedant molts locals buits, suposo q els preus que demanen seran altíssims. Cal regular els 
preus, facilitar el comerç de proximitat,  
Crec que està massa centralitzat al centre que està bé per una part, però massa massificat al Barri de 
la Granja. Crec que ha sigut una molt mala planificació fent que estigui tot centrat amb problemes de 
mobilitat a la zona. Es imprescindible augmentar el comerç a l’altre part del poble. Hi ha moltes naus 
al costat del Caprabo i el Viena del polígon en desús que es podrien posar nous comerços. Facilitant 
la inclusió d’activitats comercials d’oci, etc. La zona de les Guardioles es una altre zona que s’haurien 
d’incloure mes comerços i així no caldria tanta mobilitat interna. Supermercats i restauració es una de 
les activitats que hauria de fomentar juntament amb una escola amb poliesportiu. Al centre per tal de 
conserva els petits comerços es important fomentar la varietat de comerços. 
És una causa perduda  
Promoure els emprenedors locals i dinamitzar les activitats conjuntes del comerç com el FemMolins 
però amb premis i plans més atraients per la gent  
protegir el comerç local amb ajudes i accions de promoció 
Mes facilitat en les ayudes economiques per al nous emprendedors 
oferint oportunitats a emprendors locals, crear coworkings 
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Promoure que no hi hagi locals buits als carrers comercials. Atraure comerços jusyos, sostenibles i de 
proximitat. Incloure també botigues de cadenes comercials (inditex, muy mucho, etc.)   
Cada vegada tanquen més botigues i baixa la qualitat dels productes. Molins ja no és una referència 
de comerç comarcal com anys enrere3 
Cal potenciar el mercat, cal interès de l'ajuntament 

 

22. Quines accions hauríem de dur a terme per a fomentar un clúster logístic diversificat? 

S’ha de ser congruent i això es difícil a Molins. Les grans empreses necessiten d e logística i grans 
espais que es difícil de instal·lar a Molins (excepte DSV). Pero si que una zona de comerç tipus Centre 
comercial al polígon, permetria empreses petites que puguin veure amb bons ulls. Cal que una zona 
del polígon sigui mes empresarial que no pas de naus industrial. 
Infomacio mes proxima 
els clusters es poden convertir en clans, perillosos 
aprofitant les bones comunicacions, es podria fomentar l'activitat d'ofcina i de més valor afegit que la 
logísitca. 

 

23. Quines accions hauríem de dur a terme per a afavorir l'economia social i solidària? 

Molins sempre ha tingut aquesta part que es manté durant anys. No crec q calgui fomentar-la, pero si 
mantenir-la. 
Una vila mes propera ,una vila amb cor 
Comerç just  

 

24. Quines accions hauríem de dur a terme per a avançar cap a una vila intel·ligent? 

Es molt important i amb el temps les poblacions que no ho facin es veuran afectades amb nivells de 
delinqüència mes alts, posibles zones de risc social, etc. 
Començar pels que manen.  
Propostes inteligent i amb sostenibilitat 
Serveis digitals, que no calgui per res anar al OAC, ajuntament, ... 

 
25. Quines accions hauríem de dur a terme per a consolidar l'administració electrònica? 

Si, facilita a la ciutadania per a que sigui mes propera. Pero sense deixar de banda que es pugui 
realitzar presencialment per a la gent gran, etc. 
Pero tenint en compte que no tothom en sap. 
Mes facilitat per la gent gran i ayuda en aquet sector 
sí, acompanyada de soport presencial i no deixar amb angoixa de bretxa tecnologica als ciutadans 
Però sense oblidar a la gent gran que mo te accés a aquest mitjans 
Això és molt important. No és positiu pel poble q encare s'hagi d'anar presencialment a l'oficina 
municipal i q truguen 1 o 2 mesos per respondre un tràmit senzill, donant la sensació de q el treu 
trâmit s'ha pedut. Se n'ha de poguer fer seguiment telemàtic  
les gestions s'han de fer totes online, amb seguiment de les mateixes,  
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26. Quines accions hauríem de dur a terme per a reduir la bretxa digital? 

Realitzar cursos per a gent gran, pero sobretot que hi hagi molt de personal de l’Ajuntament a l’abast 
de la ciutadania que puguin consultar.  
cursos a tots els nivells 
Promure el us positiu de la natura 
SOBRETOT EN AQUESTES ENQUESTES. 
Formació i oficina de suport 
formacions per totes les edats i nivells 
Fen cursos i donar accés a les eines digitals 
Formació gratuita als centres cívics dels barris per afavorir l'accessibilitat. En general s'haurien 
d'utilitzar més les instal·lacions dels centres cívics per actes de cominicació i difusió municipals, 
encara q els centres siguin de la generalitat  
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